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ABSTRACT 
  
This research used a qualitative approach. The purpose of this study was to determine the 
psychological well being of domestic violence victims. Psychological well being is the 
realization and full achievement of individual potential where individuals can accept all their 
weaknesses and strengths, are independent, are able to foster positive relationships with others, 
can master their environment in the sense of being able to modify the environment to their 
desires, have goals in life, and continue to develop their personalities (Ryff, 1989). The data 
collection technique used interview and observation techniques. Subjects in the study were 2 
persons aged 35 and 40 years with the characteristics of a wife who experienced domestic 
violence and divorced. Informants in this study were also 2 persons including the closest person 
to the respondent. The focus of the research was the factors caused the domestic violence, 
dimensions on psychological well being, and influence factors of psychological well being. The 
results showed that respondent I experienced domestic violence due to husband’s infidelity while 
respondent II was unable to meet household needs. Different dimensions affected the two 
respondents where the respondent I dimensions’ were self-acceptance, autonomy, life goals, 
personal growth while respondent II’s were self-acceptance, positive relationships with others, 
life goals, personal growth. The psychological well being factors of respondent I were age, 
gender, socioeconomic status and social support while respondent II’s were age, gender and 
social support. 
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摘要 
 本研究采用定性方法。这项研究的目的是找出家庭暴力受害者的幸福

心理。心理健康是个体潜能的实现和充分实现，个体可以接受他们的所有缺

点和优势，独立，能够培养与他人的积极关系，可以在他们可以根据自己的

愿望修改环境的意义上掌握他们的环境，有生活目标，并继续发展他的个性

（Ryff，1989）。数据收集技术使用访谈和观察技术。该研究中的受试者为

2 人，年龄分别为 35 岁和 40 岁，具有离婚并离婚的妻子的特征。本研究中

的线人也有 2 人，其中包括最接近被访者的人。研究的重点是导致家庭暴力

的因素，心理健康的维度，影响心理健康的因素。结果显示，受访者因丈夫

不忠而遇到问题，而第二被访者无法满足家庭需求。影响两位受访者的维度

不同，其中回答是自我接纳，自治，生活目的，个人成长的维度，而受访者

II 是自我接纳，与他人的积极关系，生活目标，个人成长。心理因素很好的

受访者我是年龄，性别，社会经济地位和社会支持的因素，而受访者 II 年龄，

性别和社会支持。 
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家庭内暴力の被害者における「Psychological Well Being 」 
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要旨     
本研究では定性的アプローチを使用する。目的は、家庭内暴力の被害者の心理的健康を判断

することである。「Psychological Well Being 」というのは「個人がすべての弱点と強みを受

け入れ、独立し、他者との前向きな関係を育てることができ、自分の好みに合わせて環境を

修正できるという意味で自分の環境を習得し、人生の目標を持ち、自分の個性を発達させ続

ける個人の可能性の実現と完全な達成である (Ryff, 1989)。データ収集手法では、インタビュ

ーおよび観察手法を使用する。研究の対象者は、離婚を経験し離婚した妻の特徴を持つ 35
歳と 40 歳の 2 名である。調査の情報提供者は、回答者に最も近い人を含む 2 人にもなる。 
研究の焦点は、身体を引き起こす要因、心理的幸福の次元、心理的幸福に影響を与える要因

である。結果は、二番目の回答者が世帯のニーズを満たすことができなかった一方で、一番

目のレスポンシブは夫の不貞により死亡したことを示す。 2 つの回答者に影響を与えるディ

メンションは異なる。一番目の回答者が自己受容、自律、人生の目標、個人の成長であるの

に対し、二番目の回答者は自己受容、他者とのポジティブな関係、人生の目標、個人の成長

である。「Psychological Well Being」の一番回答者の要因は年齢、性別、社会経済的地位およ

び社会的支援であり、二番目回答者は年齢、性別および社会的支援である.   
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